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Protokół Nr ORN.0012.8.1.2018 

posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 14 grudnia 2018 r. 
 

 

Na stan 3 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 3 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Punkt 1 posiedzenia do czasu wyboru Przewodniczącego Komisji prowadził Przewodniczący  

Rady Miejskiej w Olecku – Grzegorz Kłoczko. Pozostałym punktom przewodniczył 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Izabela Bagińska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Inspektor Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Andrzej Ostrowski,   

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

powitał przybyłych na posiedzenie i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

2. Rozpatrzenie wniosku mieszkańców Olecka w sprawie remontu ul. Słonecznej. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wnioski Komisji. 

 

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

poprosił o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zaproponowała kandydaturę Radnego Marcina Czekay. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy Radny wyraża zgodę. 

 

Członek Komisji – Marcin Czekay 

wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy są inne kandydatury.   

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów na Przewodniczącego Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie zamknęła  listę kandydatów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

poddał pod głosowanie kandydaturę Pana Marcina Czekay na Przewodniczącego Komisji. 

 

Za kandydaturą Pana Marcina Czekay na Przewodniczącego Komisji głosowało2 członków 

Komisji, 1 wstrzymał się od głosu.   

 

 

Przewodniczącym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został Pan Marcin Czekay.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko 

przekazał przewodnictwo nowo wybranemu Przewodniczącemu Komisji.   

 
Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

poprosił o propozycje kandydatów na Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zgłosił Radną Alicję Stefanowską. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

zapytał, czy Radna wyraża zgodę. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów na Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie zamknęła  listę kandydatów. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

poddał pod głosowanie kandydaturę Pani Alicji Stefanowskiej na Wiceprzewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Za kandydaturą Pani Alicji Stefanowskiej na Wiceprzewodniczącego Komisji głosowało 2 

członków Komisji, 1 wstrzymał się od głosu.  

 

 

Wiceprzewodniczącym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji została Pani Alicja Stefanowska. 

 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 2 - Rozpatrzenie wniosku mieszkańców Olecka w sprawie remontu              

ul. Słonecznej. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

zapoznał Członków Komisji z treścią listu od mieszkańców gminy Olecko, który wpłynął    

28 listopada br. i dotyczył rozpatrzenia wniosku w sprawie remontu ul. Słonecznej. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

zaproponowała, aby Inspektor Wydziału BI Pan Andrzej Ostrowski oraz Kierownik Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Pan Sławomir Hatalski wyjaśnili kwestię  

ul. Słonecznej i opowiedzieli o działaniach gminy. Dodała, że Pan Sławomir Hatalski  

w swoich zadaniach ma utrzymanie bieżące dróg gminnych, mających status dróg 

publicznych, a także dróg wewnętrznych. Ponadto poinformowała, że priorytetem są drogi 

publiczne. 

  

Inspektor Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Andrzej Ostrowski 

oznajmił, że nie znalazł projektu dotyczącego ul. Słonecznej w archiwum. Dodał, iż zapewne 

było to wykonane przed 2000 rokiem. Taki projekt był opracowany w zakresie okrojonym      

i dotyczył wyłącznie ul. Słonecznej, nie obejmował terenu ul. Zielonej. Dodał,                       

że dokumentów na ten temat w archiwum już nie ma, natomiast projekt był wykonany             

i dotyczył części tego zakresu.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wtrąciła, że projekt stracił na swojej aktualności. 

 

Inspektor Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Andrzej Ostrowski 

powiedział, że projekt nie tylko stracił na aktualności, ale również nie spełnia aktualnych 

norm. Ponadto samo zagospodarowanie, które obecnie tam jest, w dużej mierze zmieniło    

się. Taka wstępna analiza pokazuje, że odcinek drogi, który można wykonać to jest ta część 

drogi przy ul. Zielonej. Dodał, że należałoby wystąpić o decyzję o warunkach zabudowy.        

Przy miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dotyczącym ul. Słonecznej,    

jeżeli chcielibyśmy połączyć ul. Słoneczną z ul. Wojska Polskiego, musielibyśmy wykupić 

część terenu od prywatnych właścicieli i rozwiązać na nowo cały system komunikacyjny      

ul. Wojska Polskiego. Ponadto ten odcinek wynosi ok. 400 m. Szacunkowy koszt budowy 

drogi ul. Słonecznej wyniósłby około 600.000 zł. Dodał, że to co przekazał Członkom 

Komisji, przekazał również Burmistrzowi Olecka. Burmistrz podjął decyzję, aby skierować 

pismo do mieszkańców. Przedstawił treść pisma od Burmistrza, które zostało wysłane            

7 grudnia br., w którym wskazuje się, że budżet na 2019 r. nie przewiduje zadania budowy     

ul. Słonecznej. W wyniku oszczędności w trakcie realizacji przyszłorocznego budżetu 

podejmowane są działania, aby wprowadzić zadanie do budżetu.  

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

zapytał, czy Burmistrz w jakiś sposób może zapewnić mieszkańców ul. Słonecznej,                  

iż podejmie pewne kroki, a także czy może w jakiś sposób zagwarantować, że planuje coś     

w tej kwestii zrobić. Dodał, iż Burmistrz Olecka, zanim napisał list do mieszkańców,          

czy zweryfikował w jakiś sposób te wszystkie kwestie i ocenił ile to kosztuje i jak to wygląda 

proceduralnie. 

 

Inspektor Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Andrzej Ostrowski 

oznajmił, że pismo od Burmistrza zostało skierowane do wszystkich wnioskodawców. Dodał, 

że to o czym Przewodniczący wspominał zostało zamieszczone w odpowiedzi.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy istnieje szansa na pozytywne rozwiązanie tej sprawy. 

 

Inspektor Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Andrzej Ostrowski 

poinformował, że projekt budżetu jest złożony. Dodał, że prościej jest zatwierdzić ten budżet 

taki jaki jest, gdyż  istnieje możliwość przeanalizowania go oraz wprowadzenia zmian. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że rusza Program Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 

2016-2019, a będzie też nowy program Fundusz Dróg Samorządowych.  Dodała, że warto 

tym programom przyjrzeć się dokładnie. Pierwszą kwestią jest sprawdzenie czy istnieje 

możliwość skorzystania z Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej. Po drugie został opracowany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, 

który pokazuje w jaki sposób ma przebiegać droga publiczna. Oznacza to połączenie             

ul. Słonecznej z ul. Wojska Polskiego, ponieważ na dzień dzisiejszy połączenia z ul. Wojska 

Polskiego nie ma. Według MPZP istnieje prawo, które mówi o kwestii dążenia do przejęcia 

gruntu, który obecnie stanowi własność osób prywatnych. Jeżeli droga w planie przeznaczona 

jest na cele publiczne, to istnieje możliwość zatwierdzenia podziału geodezyjnego. 

Warunkiem tego podziału jest wyrażenie zgody przez właściciela, na którego wniosek byłby 

ten podział robiony. Taka sytuacja powoduje przejście prawa własności na własność Gminy 

Olecko, natomiast właściciel gruntu posiadałby prawo do odszkodowania za przejęcie prawa 

własności przez gminę. Drugą podstawą jest ustawa tzw. drogowa, w tej sytuacji właściciel 

właściwie nie ma nic do powiedzenia, gdyż wydawane decyzje dotyczą pozwolenia              

na realizację inwestycji drogowej. Ponadto zatwierdzany jest podział geodezyjny 

nieruchomości, a działki przechodzą z mocy prawa na własność Gminy Olecko. Natomiast 

sprawę odszkodowania prowadzi się w odrębnym postępowaniu. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

zapytał, czy można zorganizować spotkanie z mieszkańcami ul. Słonecznej.  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że spotkanie z mieszkańcami już odbyło się i polegało na tym, iż przyszedł 

przedstawiciel mieszkańców ul. Słonecznej. Dodał, że na spotkaniu uczestniczył wraz            

z Zastępcą Burmistrza. Ponadto przedstawiciel mieszkańców bardzo szczegółowo zapoznał 

się ze stanowiskiem i przyjął do wiadomości wyjaśnienia Burmistrza Olecka. Poinformował, 

iż pracownicy Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska zajmują się 

remontowaniem dróg, a nie ich budową. Oznajmił, że Gmina Olecko remontuje około 200 km 

dróg co roku wydając na te prace ponad 500.000 zł. Dodał, że mieszkańcom ul. Słonecznej 

chodzi o budowę drogi. Natomiast potrzeby budowlane pochłaniają ogromne kwoty. 

Oznajmił, że budowa ul. Słonecznej to kolosalne kwoty, natomiast budżet jest tak 

skonstruowany, iż możliwe jest działanie wyłącznie małymi etapami. Potwierdził, że istnieje 

konieczność wybudowania drogi na ul. Słonecznej i dodał, że podjęte zostały w tym zakresie 

decyzje. W zeszłym roku opracowano miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, 

który zakłada urządzenie drogi publicznej klasy dojazdowej. Oznajmił, że wykonanie tej 

drogi bardzo poprawi jakość życia mieszkańców. Należy jednak pamiętać, o tym                 

aby rozwiązać problem komunikacyjny tego terenu i włączyć tę ulicę do ul. Wojska 

Polskiego. Wtrącił, że był pomysł wprowadzenia ruchu jednokierunkowego i dodał, że 

stanowi to duży problem. Powiedział, że rozmawiał z Burmistrzem Olecka w sprawie budżetu 

i o ile budżet na to pozwoli to projekt dotyczący ul. Słonecznej zostanie przygotowany do 

wprowadzenia jako zadanie. Rok czasu to minimum na opracowanie takiego projektu, a to 

przygotowanie jest możliwe na lata 2020-2021 lub jeszcze później. 
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Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy istnieje szansa odpowiedzi na pytanie dlaczego skoro mieszkańcy tak dawno   

starali się o remont ul. Słonecznej, dlaczego ta inwestycja nie została wykonana wcześniej. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że na terenie ul. Słonecznej zmieniały się stany własnościowe co do zarządcy tej 

drogi. Gmina Olecko nie była właścicielem tego terenu przez cały okres. Odcinki drogi, 

których zły stan jest najbardziej odczuwalny przez mieszkańców, zostały przejęte             

przez Gminę 28 października 2010 r., tj. 8 lat temu. Dodała, że Gmina Olecko od przyszłego 

roku przejmuje od powiatu 21 ulic do utrzymania. Na dzień dzisiejszy właścicielem              

ul. Słonecznej w całości jest gmina. Ponadto wtrąciła, że cała odpowiedzialność                    

za ul. Słoneczną  spoczywa tylko i wyłącznie na Gminie Olecko.  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że wcześniej na ul. Słonecznej mieszkało niewielu mieszkańców. Dodał,             

iż obecnie wybudowano budynek wielorodzinny, który posiada 30-40 lokali i ze względu      

na tę zmianę, drastycznie zmieniają się wskaźniki zasadności inwestycji, w tym do uzyskania 

dofinansowania. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska   

zapytała, czy degradacja nawierzchni drogi ul. Słonecznej miała coś wspólnego                       

z tą inwestycją. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż inwestycja w budynek wielorodzinny sprawiła drastyczny wzrost 

wskaźników użytkowalności tej drogi. Zwiększony ruch, który na pewno miał wpływ na stan 

drogi to druga kwestia. Dodał, że jak zwiększa się ruch to zwiększa się zużycie drogi. Ponadto 

powiedział, że nie można komukolwiek zabronić poruszać się drogą publiczną. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy to prawda, że obecna inwestycja na ul. Słonecznej skomplikowała sprawę 

remontu tej drogi. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

Wspomniał, iż do czasu zakończenia trwających prac przez inwestora nie zasadne by było 

urządzać tę drogę, ze względu na jej niszczenie przez ciężki sprzęt budowlany. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że trzeba doraźnie przeprowadzić prace, które pozwolą na normalne korzystanie    

z drogi a oczywiście podejmować działania docelowe. Dodała, że mieszkańcy ul. Słonecznej 

działali wielokierunkowo kierując pismo do różnych organów i osób. Natomiast wydział nie 

może czekać dłuższy czas i dlatego Burmistrz Olecka podjął takie działania, aby udzielić 

odpowiedzi wnioskodawcom o swoich założeniach dotyczących tej inwestycji. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

dodała, że parę lat temu był problem z drogą krajową w Gminie Olecko i w związku z tym 

działała w sposób wielotorowy. Nie dziwi się, że mieszkańcy piszą do wielu instytucji, chodzi 

tylko o to, aby ich działania były skuteczne. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że jest pewne stanowisko Burmistrza, które nabierze swoich realnych kształtów         

w 2019 roku, kiedy to będziemy poszukiwać źródeł na dofinansowanie. Należy przede 
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wszystkim wprowadzić inwestycję do budżetu Gminy Olecko, co pozwoli nam na 

przystąpienie do opracowania projektu.  

   

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że ma od przedstawiciela 3 pisma podobnej treści w tej samej sprawie. 

Przedstawiciel zawsze pisze w imieniu mieszkańców. Do Wydziału Gospodarki Komunalnej  

i Ochrony Środowiska trafiło pismo podpisane przez mieszkańców, natomiast pozostałe listy 

trafiały wyłącznie od ich przedstawiciela. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

zapytał, czy przedstawiciela mieszkańców ul. Słonecznej można w jakiś sposób sprawdzić. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że  nie jest na to pytanie w stanie odpowiedzieć.  

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

zaproponował zorganizowanie spotkania ze wszystkimi mieszkańcami, aby przekazać 

informacje dotyczące ul. Słonecznej. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że na tym etapie odradzałaby zorganizowanie takiego spotkania. Dodała,              

że Burmistrz odpowiedział do wszystkich, iż podejmie działania dotyczące ul. Słonecznej. 

Stwierdziła, iż na ten moment to wystarczy, bo nic tak naprawdę innego nie można 

powiedzieć w tej kwestii. Poinformowała, iż konkretne rozmowy odbędą się, kiedy będzie 

opracowane jakieś rozwiązanie.  

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

oznajmił, że na podstawie listu mieszkańców wynika, iż nie było żadnej reakcji ze strony 

gminy w sprawie problemu mieszkańców ul. Słonecznej.   

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska   

dodała, że nie chodzi o to aby się usprawiedliwiać, tylko o efekt końcowy. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska  

zapytała, czy można by było otrzymać odpowiedź Burmistrza skierowaną do 

wnioskodawców.  

 

Inspektor Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Andrzej Ostrowski 

odpowiedział, że jest to skomplikowane, gdyż Gmina Olecko jest zobowiązana odnośnie 

RODO. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska  

wtrąciła, że chciałaby mieć wgląd w rozpatrywane sprawy w formie papierowej.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska  

oznajmiła, że istnieje zasadność budowy ul. Słonecznej i w tym celu Komisja podejmie swoje 

działania. Dodała, że temat budowy ul. Słonecznej nie kończy się tylko na dyskusji, lecz będą 

prowadzone konkretne działania w tym zakresie. Ponadto w projekcie przygotowana będzie 

odpowiedź, a pismo zostanie wysłane do zapoznania się przez Członków Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

zapytał, czy korespondencja będzie prowadzona drogą elektroniczną. 
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Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska  

odpowiedziała, że tak. Dodała, że obowiązuje ochrona danych osobowych w związku             

z przepisami RODO. Zapytała, jaki jest wniosek Komisji w sprawie remontu ul. Słonecznej. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

odpowiedział, że pismo Komisji do mieszkańców to bardzo dobry pomysł, wyraził zgodę     

na omówione wcześniej działania i dodał, że to konieczność. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono 

 

 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 

 

W tym punkcie wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie Komisji zakończono. 

 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Grzegorz Kłoczko 

 

Przewodniczący Komisji 

Marcin Czekay 

 

                            Protokołowała 

Izabela Bagińska 

 

 

 

                                                         

  

                      

          

                      

                              

            

          

           

 

                                     

 

 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

 

 

 


